
پرونده گردنه حیران در مرحله بازرسی است
عضو ســتاد مبارزه با مفاســد اقتصادی گفت: این ســتاد مشــغول بازرســی در خصوص پرونده گردنه حیران است تا 
گزارش های موجود را درباره زمین خواری مورد بررســی قرار دهد. عزت الله یوســفیان  دربــاره وضعیت تصرف و تغییر 
کاربری غیرمجاز منابع طبیعی و زمین های کشاورزی افزود: کوه خواری یکی از مصادیق زمین خواری بوده که موضوع  

گردنه حیران نیز در راستای همان کوه خواری ها است.
وی خاطرنشــان کرد: ســتاد مبارزه با مفاســد اقتصادی مشــغول بازرســی در خصوص  پرونده گردنه حیران است تا 

گزارش های موجود را درباره زمین خواری مورد بررسی قرار دهد.
عضو ســتاد مبارزه با مفاسد اقتصادی ادامه داد: گزارش  های طرفین مورد بررسی قرار می گیرد تا مشخص شود کدام یک از گزارش های ارائه شده از 
صحت لازم برخوردار است. یوســفیان ملا گفت: تمام زمین خواری ها و تصرف های غیرمجاز بررسی می شود و  تفاوتی نمی کند که این تخلف توسط 

دولت صورت گرفته شده باشد یا اشخاص.
وی درباره وضعیت اراضی دانشگاه آزاد اســلامی در منطقه پونک اظهار کرد: پرونده ای درباره دانشگاه آزاد وجود ندارد و ما در صورتی ورود می کنیم 

که گزارشی وجود داشته باشد. یوسفیان ملا در پایان یادآور شد: در این ارتباط سازمان امور اراضی باید اقدام کند.
گفتنی اســت که عضو ستاد مبارزه با مفاســد اقتصادی در مصاحبه قبلی خود با تســنیم از در اختیار گرفتن بیش از اندازه زمین توسط این دانشگاه در 

منطقه پونک گلایه کرده بود.

احمدی مقدم اساسا در جایگاه مشورت دادن به احمدی نژاد نبود
این روزها بیش از هر زمانی در این دو ســال، احمدی نژاد و یارانش در رسانه ها حضور دارد. چیزی که تحلیلگران آن را 
نه یک اتفاق، بلکه سیاستی جدید از جانب احمدی نژاد و یارانش می دانند. روز گذشته باز هم نام احمدی نژاد در خبرها 
دیده شد، این بار در خاطره ای از فرمانده سابق نیروی انتظامی. سردار احمدی مقدم در مصاحبه ای با نشریه رمز عبور 
گفته بود که احمدی نژاد با نخبگان مشکل داشته است و بارها به او گفته بوده که آن ها دو هزار نفرند که اگر بیرونشان 
کنیم، مشــکلات نظام حل می شود. احمدی مقدم همچنین در خاطره ای از روز 25 خرداد 88 گفته بود که در آن روز با 
احمدی نژاد دیداری داشته است و احمدی نژاد با اشاره به وضعیت موجود در خیابان ها به او گفته است: »خیلی خوب 

شــد. دایره را تکان دادیم و اضافات و آشــغال ها رو آمد. با آن ها برخورد کنید و همه را جمع کنید ببرید. بروید خاتمی و بقیه را دستگیر کنید و شر همه را 
کم کنید و بروید«. صحبت های احمدی مقدم انعکاس شدیدی در رسانه ها و شبکه های اجتماعی پیدا کرد، اما روابط عمومی دفتر احمدی نژاد امروز 

به این سخنان واکنش نشان داده و آن ها را بی اساس و خلاف واقع خوانده است. 
در ایــن تکذیبیه با اشــاره به اینکه چنین مطالبی معلوم نیســت با چه هدف و انگیزه ای بیان شــده، تاکید شــده اســت که افرادی با مســئولیت های 
ایشــان ]احمدی مقــدم[، اساســا در جایگاه ارائه مشــورت به رئیــس دولت های نهــم و دهم در موضوعــات سیاســی و انتخاباتی قرار نداشــتند. 
 این اطلاعیه همچنین از رســانه ها خواســته اســت در انتشــار اخبارشــان در نســبت دادن مطالب به دیگــران، موازین قانونی و اصــول اخلاقی را 

رعایت کنند.

 تخریب یک سند مفید،
کار جالبی نیست

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه تخریب 
یک سند مفید کار جالبی نیست، گفت: اینکه پیش 
از توافق می خواستیم غنی سازی داشته باشیم و در 
حال حاضر به آن دست یافتیم نکته ی مثبتی است.

علی لاریجانی در همایش گرامیداشــت روز پزشک 
که در تالار ابن سینای دانشگاه علوم پزشکی تهران 
برگزار شد ضمن تبریک این روز گفت: اگر روز پزشک 
فقط یک جنبه ی تشریفاتی داشــته باشد امر زائدی 
اســت اما اگر در این روز مباحث و خواسته های این 
جامعه مورد توجه قرار گیرد این محافل می تواند برای 

کشور پربرکت باشد.
وی ادامه داد: شما روز خود را با نمونه ای مثل ابن سینا 
برجسته کردید که او شخصیتی عالم ، پرکار و صاحب 
نظر و فیلســوف بزرگی است و اگر روند رشد فکری را 
در زمان ابن ســینا و قبل از او مطالعه کنیم می بینیم 

جریان فکری در زمان او چیز دیگری می شود.
رئیس قوه مقننه با بیان اینکه کاری که ابن سینا کرد 
ترجمه متــون غربی نبود ، تصریح کــرد: هر چند او 
روش ارســطویی دارد اما تفکر و اندیشه ای نو ابداع 
کرد به همین دلیل می بینیم که بعد از ظهور ابن سینا 
تفکرات او در دانشــگاه های غرب تدریس می شد و 
از قرن یک تا 15 و 16 میلادی تفکرات ابن سینا در 
غرب رواج داشــت که بعد از رنســانس مجددا افکار 

جدیدی رونق یافت.
لاریجانی در ادامه بیان کرد : سوال اصلی این است 
که آیا در حال حاضــر می توانیم آن شــرایط را تکرار 
کنیم؟ اکنون ارتباطات آنقدر قوی شده که در عرض 
چند ســاعت ابداعات و تفکر و اندیشــه هــای نو به 
ســرعت نقل و انتقال پیدا می کند و حرکت ، حرکتی 
عمومی و جهانی اســت اما می توان سهم ایران را در 

این پیشبرد افزایش داد.
وی افــزود:  بعید می دانم بــا روش هایی که در حال 
حاضر در دانشگاه های کشورمان باب شده بتوانیم 
به این مهم دســت یابیم چرا که به طــور مثال برای 
ورود بــه درجه دکترا مــی گویند فلان مقاله داشــته 
باشــند که در اکثریت موارد حــرف جدیدی زده نمی 
شــود. مگــر اینکــه پژوهشــکده هایی بــا کارهای 
 جمعی بــه دنبال ایــن موضوعات باشــند تــا منتج 

به نتیجه شود .
رئیس مجلس خاطرنشــان کــرد: بهتر این اســت 
که پژوهشــکده هــای تحقیقاتی افزایــش پیدا کند 
تا ســطح دانش بالا برود و در نتیجه ســهم ایران در 
روند رو به افزایش علمی در ســطح جهان گســترده 
شــود البته با توجه به خشکســالی بودجه در ســال 
 جــاری فکر می کنــم ایــن کار درآینــده محتمل تر 

باشد.
لاریجانی با تاکید بر تصمیم گیری مشــخص برای 
مسائل کلان در کشور گفت:  برای این سیاست های 
کلان برخــی اختلاف نظرات وجــود دارد اما به نظر 
من هنوز باور این امر صورت نگرفته به طور مثال در 
مسأله هســته ای اختلاف نظراتی وجود دارد اما باید 
ببینیم قبل از توافق چه می خواستیم و در حال حاضر 

به آن رسیده ایم یا خیر.

سیاسی

بالاخره سفارت انگلیس در تهران بازگشایی شد
شروعی بر عادی سازی روابط تهران لندن

کلید روحانی این بار هم چرخید و بالاخره بعد از چهار سال قفل در سفارت بریتانیا 
باز شد. بعد از توافق هسته ای یخ روابط ایران و بریتانیا باز شده بود و دو کشور در 
سطح کاردار غیرمقیم با هم در ارتباط بودند، اما زمزمه هایی که در این چند هفته 
مبنی بر بازشدن سفارتخانه ها وجود داشت امروز با سفر فیلیپ هاموند وزیر امور 
خارجه بریتانیا به تهران بدل به واقعیت شد و سفارت این کشور رسما بازگشایی 
شــد. متقابلا سفارت ایران در بریتانیا نیز باز شــد، هرچند در بازگشایی آن مقام 
بلندپایه ای از ایران حضور نداشــت و مراسم با حضور کاردار غیر مقیم ایران در 

انگلیس و معاون اداری و مالی وزارت خارجه برگزار شد.

سفارت انگلیس، از تعطیلی تا بازگشایی 
مجلس ایران آبان 1390 مصوبه ای را گذراند کــه طبق آن وزارت امور خارجه 
می بایست ظرف دو هفته روابط خود با انگلیس را به حداقل کاهش دهد. هنوز 
مصوبه اجرایی نشده بود که تعدادی از معترضان به محل سفارت انگلیس و نیز 
اقامتگاه ســفیر و کارکنان سفارت حمله کردند و پرچم بریتانیا را پایین کشیدند. 
این گونه بود که روابط ایران و انگلیس که از چندی قبل به تیرگی گراییده بود، به 
محاق کامل فرو رفت. دولت انگلیس روابط خود با ایران را به صورت یک جانبه 

قطع کرد و سفارتخانه های دو کشور تعطیل شد.
اما با روی کارآمدن دولت روحانی تلاش های دو کشــور برای از سرگیری روابط 
آغاز شــد. تلاش هایی که پس از توافق هسته ای به اوج خود رسید. دو روز پس 
از توافــق، در تماس تلفنی دیوید کامرون با حســن روحانی موضوع بازگشــایی 
سفارتخانه ها مطرح شد و دو طرف ابراز امیدواری کردند که وزارت خارجه های 
دو کشور بتوانند اقدامات خود را در این زمینه به انجام برسانند. پس از آن رئیس 
گروه دوستی پارلمانی ایران و انگلستان گفت که بازگشایی سفارت انگلیس در 
تهــران در اولویت کاری وزارت امور خارجه انگلیس قــرار دارد و آن ها به دنبال 
مقدمات این کار هستند. منصوری آرانی همچنین تاکید کرد انگلیسی ها بیشتر 
از فرانســوی ها و آلمان ها علاقه مند به ســرمایه گذاری در ایران هستند و تنها 

مشکل آن ها نبود سفارتخانه است.

انتخاب رئیس جمهور روحانی و توافق هسته ای، نقاط عطف مهم 
»وارد تهران شدم. این اولین سفر در سطح وزارت از سال 2003 است و لحظه ای 
تاریخی در روابط انگلســتان و ایران«. این اولین توییتی بود که وزیر امور خارجه 

انگلیس به محض ورود به تهران در حســاب توییتر خود نوشت. فیلیپ هاموند 
همچنین در سخنانی با اعلام بازگشایی سفارتخانه های ایران و بریتانیا این امر 
را گامی مهم در جهت بهبود مناســبات دوجانبه توصیــف کرد. فیلیپ هاموند 
ضمن اشاره به اینکه روابط دو کشور پس از انتخابات سال 2011 بهبود یافته، 
گفت: »انتخــاب رئیس جمهور روحانی و توافق هســته ای ماه گذشــته نقاط 
عطف مهمی بود. من معتقدم که ما پتانســیل این را داریم که بسیار فراتر از این 
رویم«. وی گام اول در بهبود روابط دو کشور را اطمینان یافتن از موفقیت توافق 
هسته ای خواند که به تقویت تجارت و سرمایه گذاری ها پس از لغو تحریم ها منجر 
می شود. هاموند تاکید کرد که بریتانیا و ایران باید آماده باشند تا به بحث درمورد 
چالش هایی از جمله تروریســم، ثبات منطقه ای، گسترش تحرکات داعش در 
سوریه و عراق، مبارزه با قاچاق مواد مخدر و مهاجرت بپردازند. وی با بیان اینکه 
این حرکت به این معنا نیســت که دو درمورد همه چیز اتفاق نظر دارند، گفت: 
»اما این درست است که بریتانیا و ایران باید در کشورهای یکدیگر حضور داشته 
باشند. نقش سفارتخانه ها ایجاد زمینه همکاری ها و کاهش اختلافات است.« 
هاموند همچنین با اشاره به اینکه فعلا سفارت با یک کاردار و یک هیئت کوچک 
برای ارائه طیف محدودی از خدمات کنسولی آغاز به کار می کند، ابراز امیدواری 

کرد که در ماه های آینده با موافقت ایران، روابط در حد سفیرها گسترش یابد.

سفارت انگلیس را ما نبستیم
اما وزیر امور خارجه ایران که در این مراســم حضور نداشت، امروز در سخنانی 
به بازگشایی سفارت انگلستان واکنش نشان داد. محمدجواد ظریف در حاشیه 
نشست علمی مذاکرات هسته ای و علوم سیاسی در دانشگاه علامه طباطبایی، 
با بیان اینکه از قبل قرارمان این بود که روابطمان را با کشــورهای مختلف دنیا 
به جز برخی اســتثناها عادی ســازی کنیم، گفت: »ســفارت انگلیس را نیز ما 
نبستیم، بلکه خودشان بستند و امروز انگلیس و دیگر کشورهای اروپایی به نقش 
سازنده ایران در منطقه و جهان پی برده اند و حضور آن ها در ایران نشان دهنده 
این واقعیت اســت«. رئیس دستگاه دیپلماسی کشــور ضمن اشاره به اینکه ما 
اختلاف نظر و تفاوت دیدگاه هایی با برخی از کشورهای اروپایی از جمله انگلیس 
داریم، تاکید کرد: »ولی فکر می کنیم در یک محیط تعاملی مبتنی بر چشم باز و 
مبتنی بر واقع گرایی این مسائل قابل بحث است و احساس می کنیم که با روشی 

جدی و دقیق می توانیم کار را به پیش ببریم«.

مخالفت ها ادامه دارد
از ماه گذشــته که زمزمه های بازگشــایی سفارت انگلیس شــنیده می شد تا به 
امروز که این اتفاق رخ داد، واکنش ها مخصوصا از جانب مخالفان تندرو به این 
موضوع ادامه داشــت. واکنش هایی که به ویژه در یــک هفته اخیر به اوج خود 
رسید. سایت ها و روزنامه های اصولگرایان تندرو از جمله فارس و رجانیوز و کیهان 
و وطن امروز در مقاله های متعددی از »خباثت های سفارت انگلیس« در تاریخ 
روابط ایران و انگلیس نوشتند و خبر بازگشایی سفارت انگلیس را با تیترهایی چون 
»بازگشت لانه روباه« منتشــر کردند. مثلا کیهان در مطلبی بازگشایی سفارت 

انگلیس را غیرقانونی  خواند. 
این روزنامه تندروی مخالف دولت در نوشته  بلند خود بر این نکته تاکید می کند 
که بر اســاس مصوبه سال 1390 مجلس درمورد روابط ایران و انگلیس، دلیل 
کاهش مناســبات دیپلماتیک بین دو کشور »حفظ منافع ملی و دفاع از حقوق 
ملت ایران« اســت. کیهــان در ادامه می پرســد: »حال باید دید پــس از چهار 
سال، احتمال خدشه دار شــدن منافع ملی و پایمال شدن حقوق مردم از سوی 
انگلستان کم شــده؟ و آیا انگلســتان از خوی اســتعماری و خباثت ذاتی خود 
 دست برداشــته که دولت یازدهم با چراغ خاموش درصدد گشایش سفارت آن 

برآمده است؟«
روز جمعــه این هفته نیز تعــدادی از نمازگزاران پس از نمــاز جمعه در اعتراض 
بــه بازگشــایی ســفارت انگلیس تظاهــرات کردنــد. تعــدادی از اصولگرایان 
هــم در ایــن خصــوص اظهار نظــر کردنــد. از جملــه وزیر اطلاعــات دولت 
احمدی نــژاد از نقــش ایــن ســفارتخانه در اتفاقات ســال 88 گفــت. به گفته 
حیــدر مصلحــی در ایــن اتفاقــات، »ســفارت انگلیــس 250 نفــر را مامور 
 شناســایی خواص و حساسیت ســنجی کــرده بود تــا بتوانند به بطــن جامعه 

نفوذ کنند«.
وزیر ارشــاد دولت احمدی نژاد هم به سوابق ننگین انگلیس اشاره کرد و گفت: 
»تردیدی وجود ندارد که اگر مراقبت کافی صورت نگیرد سفارت این کشور مرکز 
دیپلماســی ملجا و پناهگاهی برای عناصر برانداز خواهد شد و عوامل انگلیس 
در ایران در حوزه های سیاسی، اقتصادی و فرهنگی فعالیت های ناتمام خود را 
استمرار خواهند بخشید«. حمید رسایی نماینده تندروی مجلس در اظهارنظری 
کنایه آمیز گفته بود: »دولت در آســتانه هفته دولت هیچ پروژه ای برای افتتاح 

ندارد جز دفتر بی  بی  سی و سفارت انگلیس«. 

واکنش روزپیگیری روز 

سال 94 از نظر بودجه یکی از بدترین سال ها پس از انقلاب است
معاون اول رئیس جمهور ســال 94 را یکی از بدترین سال ها پس از انقلاب از نظر بودجه دانست و گفت: امیدوارم با توافق هسته ای و رفع تحریم ها، زمینه  ورود منابع خارجی به کشور و نیز مشارکت 
بخش خصوصی فراهم شــود و شاهد رونق بخش اقتصادی باشیم. اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور عصر شنبه در جلســه ملاقات با مجمع نمایندگان استان اصفهان، با بیان اینکه 
اســتان اصفهان از نقش و جایگاه ویژه ای در کشور برخوردار است، گفت: مردم استان اصفهان شجاعت و فداکاری های زیادی در زمان انقلاب و دوران دفاع مقدس از خود نشان دادند از این رو 
دولت نسبت به توسعه ی این استان اهتمام جدی دارد. وی ادامه داد: ظرفیت ها و شایستگی های استان اصفهان به گونه ای است که سرمایه گذاران را به خود جذب می کند و لازم است مسئولین 
استان در جهت حفاظت از این ظرفیت ها تلاش کنند و بسترهای لازم را برای فعالیت بخش خصوصی فراهم نمایند. جهانگیری محدودیت منابع آب را از مسائل جدی استان اصفهان برشمرد و با 
اشاره به تدابیر اندیشیده شــده در یکی از جلسات پیشین شورای عالی آب خاطرنشان کرد: تصمیماتی برای رفع دغدغه ها و محدودیت منابع آب در استان اصفهان اتخاذ شده و اگر چه ممکن است 

برخی از این تصمیمات نیاز به زمان داشته باشد اما دولت نسبت به اجرای کامل این مصوبات هیچ تردیدی ندارد.
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